
 

 
 
 
 
 

Aan het college van B&W, 
 
Schriftelijke vragen ex art. 36 RvO over:  De aanplant van natuurlijk bos in de 
gemeente 
 

         Groningen, 27-9-2022 

Geacht college, 

In de eerste week van september presenteerde de Provincie Groningen een 

omvangrijke subsidieregeling, bedoeld voor de aanleg van bospercelen in het landelijk 

gebied van Groningen.1 Het gaat daarbij niet alleen om grote bospercelen, maar ook 

bomen – houtige landschapselementen - langs wegen en erven. De subsidieregeling is 

onderdeel van het programma Bos & Hout, waarmee de provincie de komende 10 jaar 

750 hectare aan nieuw groen en bos wil realiseren.  

Dat is broodnodig want Nederland bungelt onderaan het Europese lijstje als het gaat 

om bebost gebied per land.2 Het belang van meer bomen is alom bekend; bomen 

leggen CO₂ vast, zorgen voor verkoeling binnen stedelijk gebied, houden water vast en 

trekken ook nog talloze zoogdieren, insecten en vogels aan. In het landelijk gebied zijn 

bomen in bosverband onmisbaar voor het herstel van de biodiversiteit en een gezonde 

bodem, maar zorgt bos ook voor waterberging, dempen van geluid, voor 

natuurbeleving en kan het zelfs als windscherm fungeren voor windgevoelige 

gewassen in een open landschap. In het landelijk gebied kan de aanplant van 

(voedsel)bossen daarnaast bijdragen aan een nieuw verdienmodel voor de agrarische 

sector.3 Naast deze voordelen kan natuurlijk bos vooral – met een diversiteit aan 

inheemse soorten - een zelfregulerende oase worden van biodiversiteit.   

De gemeentelijke fracties van de Partij voor de Dieren en GroenLinks zien daarom 

graag dat er de komende jaren fors wordt ingezet op de aanplant van bos – als 

toevoeging op de inspanningen voor de aanplant van meer bomen in Stad en de 

 
1 https://www.provinciegroningen.nl/subsidies/natuur-en-landschap/bos-en-hout/. 
2 In de NRC verwoordde de hoofdredactie dat treffend: ‘Per Nederlander is er 200 vierkante meter bos in eigen 
land, niet meer dan een volkstuintje. In Europa zijn alleen Malta en IJsland nog kaler.’  
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/28/bos-heeft-waarde-voor-mens-en-natuur-dus-maak-er-geld-voor-vrij-
a4025325 En dat is ook goed te zien op deze kaart van het Compendium voor de Leefomgeving: 
https://www.clo.nl/sites/default/files/infographics/0061_001k_clo_11_nl.png 
3 https://www.duurzaamnieuws.nl/voedselbos-en-boslandschap-bieden-nieuw-agrarisch-verdienmodel/ 

https://www.provinciegroningen.nl/subsidies/natuur-en-landschap/bos-en-hout/
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/28/bos-heeft-waarde-voor-mens-en-natuur-dus-maak-er-geld-voor-vrij-a4025325
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/28/bos-heeft-waarde-voor-mens-en-natuur-dus-maak-er-geld-voor-vrij-a4025325


dorpen -  in de gemeente en dat de gemeente Groningen daarin haar rol neemt. De 

afgelopen tijd hebben ook inwoners en natuurorganisaties meermaals het belang van 

meer bos aangegeven. Zo schreef de Natuur- en Milieufederatie Groningen over het 

aanplanten van bos om daarmee in te zetten op ruimtelijke kwaliteit en kwamen 

inwoners van de MEER-dorpen met het prachtige plan om een groot bosperceel aan te 

leggen in de kom van de A7. 

De fracties zien in de provinciale subsidieregeling en de ruimtelijke opgaven en 

gebiedsontwikkelingen die op de planning staan kansen voor de gemeente Groningen 

en stellen daarover graag enkele vragen:  

1. Op welke manier is de gemeente de afgelopen tijd bezig geweest aansluiting te 

vinden bij het provinciale uitvoeringsprogramma Bos en Hout 2021-2030? 

 

2. Is het college bereid om de komende tijd samen met inwoners, 

natuurorganisaties waterschappen, terreinbeheerders en nabijgelegen 

gemeenten te inventariseren waar op korte termijn kan worden begonnen met 

de aanplant van nieuw en bovenal natuurlijk bos – met een diversiteit aan 

inheemse soorten - en daarin nadrukkelijk de subsidieregeling van de provincie 

mee te nemen? Zo ja, kan het college de raad daarover in de loop van 2023 

informeren? 

De komende jaren/decennia staan er enkele belangrijke gebiedsontwikkelingen op de 

planning, zoals de verdere uitbreiding van Meerstad maar ook de nieuwe woonwijk De 

Suikerzijde. De fracties van de Partij voor de Dieren en GroenLinks vinden het belangrijk 

dat de aanplant van bos aan de voorkant onderdeel wordt van  gebiedsontwikkeling 

en ruimtelijke ordening. Dat zorgt ervoor dat er al een groene wijk is wanneer de 

huizen en voorzieningen gebouwd zijn en het bespaart ook kosten. Er hoeven immers 

geen bomen met een grotere stamdiameter te worden geplant en de aanplant kan 

samen met inwoners een geweldig terugkerend sociaal evenement worden, denk 

bijvoorbeeld aan de jaarlijkse boomfeestdag. 

3. Ziet het college kansen om in het bestaande traject van de 

gebiedsontwikkelingen van bijvoorbeeld Meerstad en De Suikerzijde de 

vroegtijdige aanplant van nieuw bos zoals hierboven bedoeld op te nemen en 

dat juridisch, planologisch en financieel te borgen?  

 

4. De indiende fracties verwijzen graag naar een aangenomen motie in de 

Provinciale Staten van Groningen waarin Gedupeerde Staten is gevraagd de 

aanleg van een klimaatbos te financieren vanuit het budget Bos en Hout.4 Ook 

wordt onderzocht hoe en wanneer dit gerealiseerd kan worden. Is het college 

 
4 https://groningen.partijvoordedieren.nl/moties/motie-groninger-klimaatbos 



bereid om in samenwerking met natuurorganisaties en inwoners te 

inventariseren of de gemeente Groningen een plek kan zijn waar dit klimaatbos 

kan worden gerealiseerd en daarbij nadrukkelijk de inwonersplannen voor het 

MEER-bos mee te nemen? 

 

5. Is het college het met de Partij voor de Dieren en GroenLinks eens dat de 

gemeente baat zou kunnen hebben bij een specifieke ‘bosagenda’ als 

toevoeging op het Groenplan Vitamine G, waarin al de ambitie is uitgesproken 

om nieuwe bomen en bos aan te planten. Ook voedselbossen zouden daarin 

kunnen worden meegenomen en de aansluiting bij de wens om ecologische 

verbindingszones – om daarmee bos- en natuurgebieden met elkaar te 

verbinden -  aan te leggen. Zo ja, zou het college de raad daarover in de loop 

van 2023 kunnen informeren? 

Met vriendelijke groet, 

Bart Hekkema (Partij voor de Dieren) & Hans Sietsma (GroenLinks). 

 


